



USAID
FROM THE AMERICAN PEOPLE



Gender Responsive Agriculture Systems Policy (GRASP) Fellowship

FREQUENTLY ASKED QUESTIONS

Q: When does the call to apply for the Gender Responsive Agriculture Systems Policy (GRASP) Fellowship open?

A: The application period for the Gender Responsive Agriculture Systems Policy (GRASP) Fellowship begins on **February 13, 2023**, and closes on **April 12, 2023, 23:59 East Africa Time (GMT+3)**. Only complete applications submitted within this period will be accepted. Late submissions will NOT be accepted.

Q: How can I access the application form?

A: Application for the Gender Responsive Agriculture Systems Policy (GRASP) Fellowship is via an online form available on the Fellowship website.

Q: Is it possible for me to make any changes to my application after submitting it?

A: No, all submitted applications are final and cannot be amended through the online system or via email.

Q: Do I have to attach supplementary documents such as official academic transcripts/certificates to support my application?

A: No, you do not need to upload documents during the application process. The information provided in the application form is adequate for evaluation during the selection process. However, successful applicants **will be required** to submit their academic certificates, identification documents, and a letter of endorsement from their institution after selection to verify the information provided in the application form.

Q: Who is eligible for the Gender Responsive Agriculture Systems Policy (GRASP) Fellowship?

A: African women policy practitioners who are citizens of Burkina Faso, Ethiopia, Madagascar, Mozambique, Rwanda, and Senegal



USAID
FROM THE AMERICAN PEOPLE



Q: Do I need to be working in policy to apply for the Gender Responsive Agriculture Systems Policy (GRASP) Fellowship?

A: Yes, all applicants must have a minimum of 10 years of experience in the policy field in agriculture and food systems at national, regional, or continental levels.

Q: I am a citizen of an eligible country, but I work in another country. Do I qualify to apply?

A: Yes, you qualify if you will be available in Africa throughout the Fellowship period, should you be chosen.

Q: I am currently working and/or a resident in the countries mentioned, but I am not a citizen. Am I eligible for the Gender Responsive Agriculture Systems Policy (GRASP) Fellowship?

A: Sorry, no. The second Cohort of the Fellowship is specifically for women policy professionals who are citizens of the African countries listed above.

Q: I am an MSc student and expect to complete my studies soon. Do I qualify for the Fellowship?

A: Yes, you qualify for the Fellowship if you will graduate with your master's by the start of the Fellowship and if you have a professional role in an organization. Please indicate that on the application.

Q: What are the essential tips to have an outstanding application?

A: To distinguish your application from many other high-quality competitors, you must explain the top policy challenges or questions you are working on, show how you have played a leadership role in policy development and implementation, particularly in projects at the nexus of agricultural development, food systems, and gender equality and articulate what policy idea you will work on under the policy innovation projects.

The Gender Responsive Agriculture Systems Policy (GRASP) Fellowship is a career development program growing a pool of confident, capable African women to lead the design and implementation of gender-responsive policies in Africa. Funded by the United States Agency for International Development (USAID), the Fellowship is implemented by African Women in Agricultural Research and Development (AWARD)



USAID
FROM THE AMERICAN PEOPLE



Programme de formation sur les systèmes agricoles et politiques publiques sensibles au genre (GRASP)

FOIRE AUX QUESTIONS

Q: Quand est-ce que l'appel à candidatures pour la seconde cohorte du programme de formation GRASP sera-t-il ouvert?

R: L'appel à candidatures sera lancé le **13 février 2023** et clos le **12 avril 2023** à 23:59, heure d'Afrique de l'Est. Seuls les dossiers de candidature complets et soumis pendant cette période seront considérés. Les soumissions tardives **seront rejetées**.

Q: Comment puis-je accéder au formulaire de candidature ?

R: La soumission des candidatures se fait strictement en ligne. Le formulaire de candidature est disponible sur la page du programme et site d'AWARD.

Q: Is it possible for me to make any changes to my application after submitting it?

R: No, all submitted applications are final and cannot be amended through the online system or via email.

Q: Est-il possible d'apporter des modifications à ma candidature après l'avoir soumise?

R: Non, les candidatures déjà soumises ne peuvent plus être modifiées par le biais du système en ligne ou par e-mail.

Q: Dois-je joindre des documents supplémentaires tels que mes relevés de notes/certificats officiels pour appuyer ma candidature ?

R: Non, vous n'avez pas besoin de télécharger des documents pendant la procédure de candidature. Les informations fournies dans le formulaire sont suffisantes pour l'évaluation et le processus de sélection. Toutefois, si votre candidature est retenue, vous devrez soumettre vos diplômes, pièces d'identité et une lettre de recommandation de votre institution après la sélection. Ceci permet de vérifier les informations fournies dans le formulaire de candidature.

Q: Qui est éligible pour le programme de formation GRASP?

R: Les femmes africaines travaillant sur les politiques agricoles et ressortissantes du **Burkina Faso, Ethiopie, Madagascar, Mozambique, Rwanda, et Sénégal**.



USAID
FROM THE AMERICAN PEOPLE



Q: Dois-je travailler sur les politiques agricoles pour postuler au programme de formation GRASP?

R: Oui, toutes les candidates doivent avoir un minimum de 10 ans d'expérience professionnelle dans les projets liés à l'agriculture, les systèmes alimentaires et les questions de politique publique à différents niveaux – local, national, régional ou continental.

Q: Je suis ressortissante d'un des pays éligibles, mais je travaille dans un autre pays. Est-ce que je peux postuler?

R: Oui, si vous résidez dans un autre pays d'Afrique pendant toute la durée du programme de formation.

Q: Je travaille et/ou réside actuellement dans les pays mentionnés, mais je ne suis pas une ressortissante de l'un de ces pays. Suis-je éligible?

R: Désolé, non. Ce programme de formation s'adresse particulièrement aux femmes ressortissantes des pays africains sus-mentionnés.

Q: Je suis une étudiante en Master et je compte terminer mes études bientôt. Suis-je éligible pour le programme de formation GRASP?

R: Oui, vous êtes éligible pour le programme si vous allez obtenir votre Master avant le début du programme de formation et que vous avez une occupation professionnelle dans le domaine des politiques publiques. Veuillez préciser cette information dans le formulaire de candidature.

Q: Quelles sont les astuces pour une candidature exceptionnelle?

R: Pour que votre candidature se distingue des autres, il est impératif que vous articuliez bien votre motivation, expliquez les principaux enjeux en matière de politiques publiques sur lesquels vous travaillez, montrez votre rôle de premier plan dans l'élaboration et la mise en œuvre de politiques, en particulier dans des projets de développement agricole, systèmes alimentaires et égalité des sexes. Il faudrait aussi présenter de façon créative, les idées que vous allez explorer dans le cadre des projets d'innovation politique.

L'initiative sur les systèmes agricoles et politiques publiques sensibles au genre (GRASP) est un programme de développement professionnel carrière qui permet de constituer un groupe de femmes africaines confiantes et capables de diriger la conception et la mise en œuvre de politiques qui intègrent la dimension genre en Afrique. Le programme GRASP est financé par l'agence américaine pour le développement international (USAID) et mis en œuvre par AWARD.